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SMGO

Analiza ankete o SMGO

Z analizo ankete o SMGO sem želel ugotoviti od-
nos slovenskih čebelarjev do te kakovostne sheme. 
Ugotovil sem, da je zelo slabo predvsem poznavanje 
prednosti, ki jih ponuja omenjena kakovostna she-
ma, oziroma da čebelarji ne vedo, kako bi to dodano 
vrednost uporabili v svoj prid. Ta ugotovitev je vseka-
kor presenetljiva, saj je ČZS v zadnjih letih vložila ve-
liko truda in sredstev v promocijo kakovostne sheme 
SMGO, tako med čebelarji kot tudi med porabniki.

V raziskavi me je najbolj presenetilo spoznanje, 
da kar 85 odstotkov anketirancev ne čebelari po-
klicno. Glede na to se torej večina čebelarjev upo-
rabnikov SMGO, ki so izpolnili anketni vprašalnik, 
s čebelarstvom ukvarja le ljubiteljsko. Predvideval 
sem nasprotno, namreč da bo večina uporabnikov 
SMGO velikih čebelarjev oz. čebelarjev, ki se s če-
belarstvom ukvarjajo poklicno, saj poklicni čebelarji 
živijo od svojih čebeljih pridelkov in izdelkov ter pora-
bijo veliko več časa in denarja za njihovo promocijo, 
kajti v primerjavi z ljubiteljskimi čebelarji prideluje-
jo veliko večje količine medu. Na podlagi tega lah-
ko sklepamo, da se pri izvedbi uporabe kakovostne 
sheme SMGO kot orodja za trženje medu nekje ze-
lo zalomi. Če se to ne bi dogajalo, bi to kakovostno 
shemo za prodajo svojih pridelkov gotovo uporablja-
lo tudi več poklicnih čebelarjev.

Preverjal sem tudi, v čem je po mnenju anketi-
rancev prednost uporabe SMGO. Nad samimi iz-
sledki raziskave sem nekoliko razočaran, ker se 
anketiranci niso posebej opredeljevali glede trditev, 
da ima med z oznako SMGO na trgu višjo vrednost. 
Strinjali so se, da je zaščita slovenskega medu na 
ravni EU dobra, čeprav se čebelarji sami očitno ne 

zavedajo, zakaj je to dobro oz. kaj 
ponuja zaščita na ravni EU. Strinjali 
so se tudi, da želi končni porabnik 
kupiti med višje kakovosti in da je 
slovenski med zaščiten pred tujim.

Doba čebelarjenja čebelarjev, 
vključenih v anketo, je primerljiva s stanjem v celo-
tnem slovenskem čebelarstvu, enako pa velja tudi za 
starostno strukturo čebelarjev. Glede na to kakovo-
stna shema SMGO ni zanimiva samo za nekatere 
čebelarje, ampak za vse. Zaradi mešane demo-
grafske strukture anketirancev je večja tudi verodo-
stojnost raziskave.

Ob analizi evropske zakonodaje s področja živil 
sem ugotovil, da ta veliko pozornost namenja zaupa-
nju porabnikov v izdelke in živila, ki so proizvedeni v 
EU. Na prvem mestu so zdravi izdelki nadzorovane 
kakovosti, brez ostankov nedovoljenih snovi. Zaradi 
nedavne odmevne afere je še toliko pomembne-
je, da je porabnikom ponujen proizvod, ki je za-
nesljivo preverjen in certificiran ter nedvoumno 
višje kakovosti. 
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OBVESTILA — Slovenski med z zaščiteno geografsko označbo
Čebelarji lahko oddate v analizo vsebnosti HMF tudi med iz sheme kakovosti, ki je starejši od enega leta, če želite 
preveriti njegovo skladnost z zahtevo Pravilnika o SMGO. Več informacij dobite pri ge. Nataši Lilek.
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Število novih članov SMGO 
aprila 2016

Število članov, ki so izstopili 
aprila 2016

Število vseh članov SMGO 
aprila 2016
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Za vključitev v kakovostno shemo »Slovenski med z zaščiteno geografsko označbo« 
navežite stik z go. Natašo Lilek: po tel.: 040/436 519 ali 01/729 61 29 oz. na e-naslovu: 
natasa.lilek@czs.si. Več informacij najdete na spletni strani www.slovenskimed.si pod 
rubriko SMGO.


